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– Za přítomnosti ředitele. MUDr. Davida, prim.
MUDr. J. Konráda a prim. Zrzavecké projednal
výbor návrh na založení sekce psychiatrických
léčeben. V diskusi byly objasněny důvody pro
i proti. Posléze výbor rozhodl novou sekci neza-
ložit.

– V souvislosti s rozhodnutím o sekci psychiatric-
kých léčeben výbor zrušil – po projednání s její-
mi předsedy – i sekci ambulantních psychiatrů
a nemocničních psychiatrických oddělení.

– Jako reakci na článek ředitele Davida v Medical
Tribune (z 19. 3. 2007) o koncepci psychiatrické
péče schválil výbor text odpovědi jako příspěvek
k diskusi o psychiatrické péči.

– Ke členství v UEMS byli navrženi MUDr. L.
Motlová (PCP Praha) a výhledově MUDr. Kaš-
párek (PK Brno).

– Prim Tůma referoval o kongresu AEP. Delego-
vaní čeští reprezentanti důstojně reprezentova-
li, stejně i představitel sekce mladých psychiat-
rů. Prof. Hőschl se ujal funkce prezidenta AEP.
AEP nabízí národním společnostem uspořádání
specializovaných kurzů svými členy.

– Na světovém kongresu sociální psychiatrie
v Praze bude uspořádáno sympozium o historii
Bleulerovy koncepce. Výbor doporučuje k účasti
prof. Libigera.

– Ass. prof. L. Kűely, WPA, reprezentant  8. zóny,
usiluje o vydávání WPA Euro Bulletinu. Žádá
o sdělení dat o členech Psychiatrické společnos-
ti. Zaslaný dotazník vyplní dr. Baudiš.

– Do nové komise pro udělování Kuffnerovy ceny
byli navrženi doc. Vojtěchovský, prof. Zvolský,
řed. Drlíková, prof. Fedor, doc. Hort (předseda).
Souhlas zjistí dr. Baudiš.

– Předsedou komise pro novelizaci koncepce psy-
chiatrické péče byl zvolen dr. Bašný. Další čle-
nové: prof. Češková, prim. Rektor a osoby vybra-
né předsedou komise, zástupci ambulantní,
lůžkové, nemocniční a komunitní péče. Do měsí-
ce podá předseda harmonogram činnosti komise
a cílů.

– Příprava Světového kongresu WPA. Přípravy
pokračují bez větších problémů s mírným zpož-
děním. Ve WPA existují určité interpersonální
problémy.

– Výběrového řízení pro lůžková psychiatrická
zařízení Jihočeského kraje se zúčastní prim.
Tůma.

– Finanční hospodaření výboru je úspěšné, na

kontě je 1 906 000 Kč. Významně přispěl sjezd
v Špindlerově Mlýně, časopis, sponzoring
a inzerce. ČLS podepsala smlouvu o spolupráci
s Guarant s.r.o. Ve prospěch WPA bude propla-
cen příspěvek za 985 členů Psychiatrické společ-
nosti.

– Prof. Raboch dojedná schůzku s předsedou ČLS
JEP k jednání o budoucnosti časopisu a o osa-
mostatnění Psychiatrické společnosti jako práv-
nické osoby.

– Dr. Anders popsal současný vývoj lékové politi-
ky. Pro psychiatrická lůžková zařízení je finanč-
ně smrtící úhrada 20 Kč/den za léky.

– Předseda projedná přijetí u ředitele VZP a dopo-
ručí k projednání financování psychiatrické
péče, financování fototerapie, financování
rTMS, síť psychiatrických zařízení, možnosti
vzniku psychiatrických oddělení nemocnic
a jiné.

– Poradna pro uprchlíky žádá o vyšetření Ukra-
jince K. L. Sekretář sdělí, že Psychiatrická spo-
lečnost neprovozuje praxi, je možno se obrátit
na soudního znalce, event. na MUDr. T. Rekto-
ra, který se angažuje v psychiatrické péči
o uprchlíky.

– K další propagaci Národního psychiatrického
plánu připraví prim. Rektor dopis pro média.

– Dr. Bašný referoval o pozvání senátorky
dr. Palečkové ke slyšení do zdravotního a sociál-
ního výboru Senátu, kde očekávají informaci
o problémech psychiatrické péče. Zúčastní se
dr. Bašný, prim. Tůma, prim. Popov, dr. Synek.
Připraví prezentaci.

– Nový systém přidělování kreditů pro celoživotní
vzdělávání zavádí ČLS (nutnost oznámení kaž-
dé akce 20 dní předem, získání registračního
čísla aj.). Fungování zařídí Guarant s.r.o.

– Znovu bude předložen dohodovacímu řízení pod-
nět k zařazení fototerapie do seznamu výkonů,
stejně jako rTMS.

– Dr. Bašný informoval o průběhu projektu
CRPDZ „Situační analýza péče o duševně
nemocné na území hl. m. Prahy“. Výbor očekává
závěrečnou zprávu.

– Výběrového řízení na revizní pracovníky VZP
17. 4. 2007 se zúčastní prim. Zrzavecká.

– Mgr. Vinšová jménem Guarantu s.r.o. předloži-
la návrh nových www stránek Psychiatrické
společnosti. Členové výboru předloží event.
doplňky během 14 dnů.

Z ČINNOSTI PSYCHIATRICKÉ SPOLEČNOSTI
ČLS JEP

Z jednání výboru Psychiatrické společnosti 
4. dubna  2007
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Z jednání výboru Psychiatrické společnosti 
2. května 2007

– Galén a Glos (Semily) vydaly publikaci „Histo-
rie bohnické psychiatrie (1903–2005)“.

– V programu odpoledních schůzí Psychiatrické
společnosti dochází ke změně: červen – sociální
psychiatrie, říjen – psychofarmakologie.

– Sekce sociální psychiatrie uspořádá své sympo-
zium (před konferencí Světové asociace sociální
psychiatrie) v Praze 19.–20. 10. 2007 s téma-
tem: Duševní nemoc a vztahy.

– Na žádost jedné matky, členky Psychiatrické
společnosti, výbor doporučuje organizátorům
neperiodických akcí sekcí a společnosti, aby
určili snížený konferenční příspěvek nejen pro
důchodce, ale i pro ženy na mateřské dovolené.

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.

OMLUVA
Ve zprávě o jednání výboru 7. února 2007 (Čes. a slov. psychiatrie, č. 2, s. 104) byla uvedena infor-
mace o úmrtí budějovického psychiatra MUDr. J. Roušala – chybně však bylo uvedeno „MUDr. J.
Roušara“. Příbuzným, přátelům a spolupracovníkům MUDr. J. Roušala, jakož i čtenářům naše-
ho časopisu, se za tutou chybu omlouváme.

– Jako reakce na přípravu novelizace Koncepce
psychiatrické péče byl výboru doručen dopis
prim. Možného. Stěžuje si, že psychiatrické
léčebny nemají ve výboru Psychiatrické společ-
nosti zastání, koncepce je zaměřena proti psy-
chiatrickým léčebnám, a proto iniciovali vznik
občanského sdružení, které by hájilo zájmy léče-
ben. Výbor vyjádřil názor, že nezastával a neza-
stává názor o rušení psychiatrických léčeben.
Protěžuje ale v koncepci převod akutní psychia-
trické péče do psychiatrických oddělení nemoc-
nic a trvalou perspektivu léčeben pro specializo-
vanou a kvalitní následnou péči. Na dopis
odpoví dr. Bašný.

– Přednášky ze senátního semináře o psychiatric-
ké péči z 8. 3. 2007 budou publikovány v časopi-
su Zdravotnictví a finance.

– Při jednání výboru pro sociální péči a zdravot-
nictví senátu Parlamentu ČR informovali
dr. Bašný, prim. Tůma a prim. Popov členy
o situaci a problémech psychiatrické péče, roz-
sáhle byl informován i ministr zdravotnictví.
Byla deklarována podpora zúčastněných psychi-
atrické problémy řešit.

– Do soutěže o Kuffnerovu cenu bylo přihlášeno 5
prací. Posoudí je a připraví návrh na ocenění již
dříve jmenovaná komise (předseda doc. Hort).

– Pro schůzku s ředitelem VZP a k jednání byly
určeny následující náměty: síť psychiatrické
a hlavně extramurální péče, uzavírání smluv

s VZP, financování psychiatrické péče. Zúčastní
se prof. Raboch, dr. Bašný, prim. Rektor, prim.
Zrzavecká.

– Výbor souhlasí s financováním účasti 2 členů
sekce mladých psychiatrů na European Federa-
tion of Psychiatric Trainees, Athény, 12.–16. 6.
2007 a na konferenci East Europe Psychiatric
Congress, Athény, 21.–23. 9. 2007. Cesty budou
uhrazeny ze zbytku cestovního grantu, poskyt-
nutého firmou Bristol,Myers, Squibb.

– Dr. Bašný (předseda pracovní skupiny výboru
PS pro novelizaci Koncepce psychiatrické péče)
předložil časový a obsahový harmonogram čin-
nosti. Vybral garanty jednotlivých oblastí (prim.
Rektor – ambulantní služby, včetně komunitní
péče, prim. Tůma –lůžková péče, prof. Drtílková
– pedopsychiatrie, prim. Popov – AT péče, prim.
Konrád – gerontopsychiatrie). Návrh novelizace
bude předložen sjezdu PS v červnu 2008.

– Prim. Rektor předložil plán propagace reformy
psychiatrické péče a Národního psychiatrického
programu. Výzvy politikům, organizátorům
zdravotnictví, mediím. Po doplnění z diskuse
byly texty schváleny. 

– 2. května se uskutečnilo jednání zástupců PS
s představiteli ČLS JEP (prof. Blahoš, prof. Švi-
hovec, ředitelka sekretariátu) o .možnosti získat
pro Psychiatrickou společnost právní subjektivi-
tu. Obě strany se informovaly o svých stanovis-
cích: Psychiatrická společnost považuje právní
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